

# 海南医学院学报

## Journal of Hainan Medical University

月刊 第 17 卷第 1 期(总第 92 期) 2011 年 1 月出版 1995 年 5 月创刊

**主管**

海南省教育厅

**主办**

海南医学院

**协办**

海口市人民医院  
海南天煌制药有限公司  
海口市妇幼保健院  
儋州市妇幼保健院  
乐东县人民医院  
农垦三亚医院

**编辑**

海南医学院编辑委员会

**出版**

《海南医学院学报》编辑部  
<http://hnnyy.chinajournal.net.cn>  
地址: 海南省海口市学院路 3 号  
(571101)  
电话: +86-898-66893391  
传真: +86-898-66890465  
Email: hyxbsg@126.com

**名誉主编**

焦解歌

**主编**

刘军保

**执行主编**

屈顺海

**印刷**

海南省海口永发印刷厂有限公司

**发行**

海南省报刊发行局  
国内外公开发行

**订购**

全国各地邮政局  
邮发代号 84-14

**广告许可证号**

琼工商广字 018 号

**中国标准刊号**

ISSN 1007-1237  
CN 46-1049/R

**国际期刊 CODEN 编号**

CODEN: HYXAAM

**定价**

每期 15.00 元

**出版日期**

2011 年 1 月 28 日

2011 年版权归主办单位所有

## 目 次

**【基础医学】**

- 四核环金属化钯-偶氮配合物在青霉素代谢产物识别中的应用初探 ..... 张军, 季玉祥, 李惠君, 等(1)  
尘螨主要变应原 Der f1 融合基因真核表达载体的构建 ..... 彭江龙, 崔玉宝, 钱士匀, 等(4)  
迷迭香精油水蒸气蒸馏最佳提取工艺筛选研究 ..... 张俊清, 李海龙, 赖伟勇, 等(8)  
甲壳胺对 S180 荷瘤小鼠免疫功能的影响 ..... 赵丽艳, 李明春, 孙宇, 等(11)  
纳米铜锰复合氧化物的固相合成法的研究 ..... 李海霞, 刘永根, 吴良(14)  
比较两种提取方法对元胡粗多糖制备及理化性质的影响 ..... 陶移文, 田庚元, 张文峰(17)  
白芨贴膜初步药效学研究 ..... 张鹏威, 李海龙, 谭银峰, 等(21)  
大叶冬青降血脂作用及多糖含量测定研究 ..... 谭银丰, 李海龙, 王群, 等(24)  
肠易激综合征大鼠模型肠神经元可塑性改变的观察 ..... 孙晔, 孙晓宁(27)  
神经细胞的元原代培养及缺血再灌注模型的建立 ..... 张士良, 容琼文, 苏庆杰(31)  
1,6-二磷酸果糖对冻融移植小鼠卵巢组织的影响 ..... 李跃萍, 黄元华, 秘祖霞, 等(35)  
表达谱芯片筛选人宫颈癌淋巴结转移相关基因的研究 ..... 章任兵, 谭琪, 何小兰, 等(38)  
RNA 干扰沉默 mTOR 基因对肝癌 HepG2 细胞增殖和凋亡的影响 ..... 顾靓, 张阳德, 赵劲风, 等(42)  
正交试验法筛选氯溴酸右美沙芬颗粒的制剂工艺 ..... 林昌文(45)  
高效液相色谱法测定莫吉司坦的含量 ..... 黄艳, 胡广林(48)  
不同树脂对胸腺素 α1 合成工艺的影响 ..... 张彦军, 李永纲, 姜月霞(51)  
广西京族女中学生掌纹特征分析 ..... 陈筠, 毛庭枝, 郭振友, 等(54)  
不同 ACEI 类药物对糖尿病大鼠 TGFβ1 水平的影响 ..... 徐艳, 孙峰(58)

**【临床医学】**

- 2 型糖尿病大血管并发症中医证候演变规律探讨 ..... 谢毅强, 王华, 吴月平, 等(61)

ADHD患儿脑电生物反馈治疗前、后脑电图变化情况分析	姚涛,孙晓勉,张蔚,等(64)
穿线法保留睾丸动脉的临床观察	张力,单玉云,鲍业忠,等(67)
肝胆湿热型乙型肝炎的流行病学调查	王薇,孙公凯,杨世忠,等(70)
单纯胰岛素强化及联合双胍类药物治疗2型糖尿病的疗效比较	徐文华,崔刚,丁元红(73)
老年重症肺炎合并低钠血症的临床治疗观察	王立,冯丽芳,王立万(76)
COPD急性期患者低碳水化合物肠内营养支持的临床观察	苏惠崧,贾青,张丽娅(79)
交替使用高渗盐水和甘露醇治疗缺血性脑梗死的疗效观察	但慧桃(82)
清心汤治疗慢性精神分裂症患者的增效作用	罗建武,曾德志,周桂明(85)
认知行为疗法联合阿米替林治疗躯体形式疼痛障碍的疗效观察	舒菊香,何华,曾德志,等(88)
椎体成形术联合阿仑膦酸钠对骨质疏松性椎体骨折患者生活质量的影响	柯贤柱,谢祥仁,邹海斌,等(92)
医用臭氧联合硬膜外置管注射治疗腰椎管狭窄症的疗效观察	张光翠(95)
后路腰椎融合术在成人腰椎滑脱中的临床研究	唐华军,吴强,刘建平,等(97)
微型钢板与克氏针内固定治疗掌指骨骨折的疗效分析	杨佳翰(101)
手法无缝线小切口白内障摘除术中并发症临床分析	麦伟虎,邓洪,陈云飞,等(104)
液基细胞学联合阴道镜在早期宫颈病变筛查中的应用分析	徐曦,袁远霞,颜浩(106)
腹壁切口子宫内膜异位症32例临床分析	魏秀琴,孙友红(109)
腹腔镜手术治疗输卵管妊娠的临床观察	李霞,唐莉,李志玲,等(111)
宫颈环扎术治疗宫颈机能不全的疗效	许燕军(114)
儿童肺炎衣原体感染与哮喘急性发作的临床研究	李海鸥,杨皓(117)
2009年广州市荔湾区6岁儿童乳牙患龋抽样调查分析	吴晓栩,李德泳(120)
糖尿病患者白内障超声乳化人工晶状体植入术临床观察	喻仲华(123)
不同表面处理对铸造纯钛桩固位力的影响	王鹏远(126)
舒芬太尼或芬太尼复合丙泊酚麻醉在内镜逆行胰胆管造影术的比较	林赛娟,黄文思,田毅,等(128)
MSCT重建技术对原发性腹膜后肿瘤血供及毗邻血管的诊断价值	刘辉,李香营,战越福,等(131)
肝细胞腺瘤16例CT诊断分析	李轩然,陈平聪,曾宗云(134)
原发性腹膜后肿瘤40例MSCT诊断分析	李香营,刘辉,战越福,等(137)
磁共振脂肪抑制序列在膝关节骨挫伤中的临床应用	李厚袖,张先森,宋卫平,等(140)
起搏电极导线脱位的临床因素及心电变化分析	曾春芳,李天发,何喜民(142)

**海南医学院学报  
编辑委员会**

顾 问:白志勤 廖小平

李永春

名誉主编:焦解歌

主 编:刘军保

副主编:陈玉民 陈志斌

执行主编:屈顺海

中国编委(以下按姓氏笔画排列)

邓芳成 王宇田 白志明 田作春  
刘明生 孙公凯 羊铁驹 李 漠  
李 義 肖劲逐 杨世忠 杨建军  
张彩虹 林 玲 孟志斌 易西南  
郝新保 钱士匀 容 泉 涂 蓉  
黄元华 董克家 谢祁阳 蔡望伟  
谭光宏

**国际编委**

Nigel J. Temperton (英国)

Jimmy Thomas Efird (美国)

Guido Favia Camerino (意大利)

Malcolm K. Jones (澳大利亚)

Viroj Wiwanitkit (泰国)

Farouk M. F. El-sabban (美国)

F. Dewolfe Miller (美国)

Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (马来西亚)

Usa Lek-Uthai (泰国)

Kabkaew L. Sukontason (泰国)

Kom Sukontason (泰国)

Kusal K Das (印度)

Luca Vannucci (捷克共和国)

Asad U Khan (印度)

Nilanjan Chakraborty (印度)

Amere Subbarao Sreedhar (印度)

Liang Qiao (香港)

**英文编辑**

Nigel J. Temperton (英国)

Jimmy Thomas Efird (美国)

Guido Favia Camerino (意大利)

Malcolm K. Jones (澳大利亚)

Viroj Wiwanitkit (泰国)

Farouk M. F. El-sabban (美国)

F. Dewolfe Miller (美国)

Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (马来西亚)

Usa Lek-Uthai (泰国)

# Journal of Hainan Medical University

Monthly Vol. 17 No. 1 (Total 92) Jan. 2011

## Competent Authority

Educational Department of Hainan Province

## Sponsored by

Hainan Medical University

## Assisted by

People's Hospital in Haikou  
Hainan Tianhuang Pharmaceutical CO., LTD.

Haikou Maternity and Child Health-care Hospital

Maternity and Child Care Hospital in Danzhou

People's Hospital in Ledong County  
Sanya Nongken Hospital Members of Editorial Board

## Edited by

Editorial Committee of Journal of Hainan Medical University

## Published by

Editorial Department of Journal of Hainan Medical University

<http://hnnyy.chinajournal.net.cn>

Address: No. 3 Xuanyuan Road, Haikou, Hainan 571101

Tel: +86-898-66893391

Fax: +86-898-66890465

E-mail: hyxbsg@126.com

Publishing Contact Person: Zhang Xian-di

## Reputation Editor-in-Chief

JIAO Jie-ge

## Editor-in-Chief

LIU Jun-bao

## Executive Editor-in-Chief

QU Shun-hai

## Printed by

Yongfa Printing Limited Company in Haikou

## Distributor

Distribution Bureau of Newspaper Magazine in Hainan Province

## Publication at Home and Abroad

Domestic Subscription: Domestic Local Post Office

## Postal Distributing Code

84-14

## Advertisement License

Qiong 018

## Chinese Standard Periodical Number

ISSN 1007-1237

CN 46-1049/R

## CODEN:

HYXAAM

## Price

¥15.00

## Publishing Date

28th, Jan. 2011

Copyright© 2011 by the Sponsors

## Contents

- Use of cyclometalated palladium-azo in the recognition of metabolites of penicillin ..... ZHANG Jun, JI Yu-xiang, LI Hui-jun, et al. (1)
- Construction of eukaryotic expressing vector for fusion gene of Der f1, a main allergen of dermatophagoides farinae ..... PENG Jiang-long, CUI Yu-bao, QIAN Shi-yun, et al. (4)
- Study on the optimal extraction conditions of rosemary essential oil by steam distillation ..... ZHANG Jun-qing, LI Hai-long, LAI Wei-yong, et al. (8)
- Effect of chitosan on immune action of S180 tumor-bearing mice ..... ZHAO Li-yan, LI Ming-chun, SUN Yu, et al. (11)
- Solid-solid reaction method study of nano-sized Cu-Mn composite oxide ..... LI Hai-xia, LIU Yong-geng, WU Liang (14)
- Comparison of preparation and physicochemical properties of crude polysaccharide from the root of *Cordalis yanhusuo* W. T. Wang ..... TAO Yi-wen, TIAN Geng-yuan, ZHANG Wen-feng (17)
- Primary pharmacodynamics study on *Bletilla Striata* patches ..... ZHANG Peng-wei, LI Hai-long, TAN Yin-feng, et al. (21)
- Polysaccharide concentration of *Ilex latifolia* extract and its lipid-decreasing effects ..... TAN Yin-feng, LI Hai-long, WANG Qun, et al. (24)
- Changes of neuronal plasticity in rat model with irritable bowel syndrome ..... SUN Ye, SUN Xiao-ning (27)
- Primary culture of never cells and establishment of ischemia-reperfusion model ..... ZHANG Shi-liang, RONG Qiong-wen, SU Qing-jie (31)
- Effect of fructose-1,6- bisphosphate on frozen-thawed and transplanted ovaries in mice ..... LI Yue-ping, HUANG Yuan-hua, MI Zu-xia, et al. (35)
- Gene expression profile of lymph node metastasis in cervical cancer ..... ZHANG Ren-bing, TAN Qi, HE Xiao-lan, et al. (38)
- Effect of mTOR gene inhibition by siRNA on proliferation and apoptosis of human hepatoma HepG2 cells ..... GU Liang, ZHANG Yang-de, ZHAO Jing-feng, et al. (42)
- Granulating process of dextromethorphan hydrobromide particles with orthogonal experiment method ..... LIN Chang-wen (45)
- HPLC determination of content of mogusine ..... HUANG Yan, HU Guang-lin (48)
- Effect of different resins on synthesis process of thymosin  $\alpha$  ..... ZHANG Yan-jun, LI Yong-gang, JIANG Yue-xia (51)
- Features of the palmar dermatoglyphics of Gin nationality female students in Guangxi ..... CHEN Jun, MAO Ting-zhi, GUO Zhen-you, et al. (54)
- Influences of different ACEI agents on TGF $\beta$ 1 level of diabetic mice ..... XU Yan, SUN Feng (58)
- Development rules of TCM syndrome of type 2 diabetes mellitus with macrovascular complications ..... XIE Yi-qiang, WANG Hua, WU Yue-ping, et al. (61)
- Analysis the electroencephalogram changes of children with ADHD after electroencephalogram biofeedback treatment ..... YAO Tao, SUN Xiao-mian, ZHANG Wei, et al. (64)
- Threading treatment for cirsocoele ..... ZHANG Li, SHAN Yu-yun, BAO Ye-zhong, et al. (67)

## **Editorial Board of Journal of Hainan Medical University**

### **Consultants**

BAI Zhi-qin, LIAO Xiao-ping,  
LI Yong-chun

### **Reputation Editor-in-Chief**

JIAO Jie ge

### **Editor-in-Chief**

LIU Jun-bao

### **Associate Editor-in-Chief**

CHEN Yu-min, CHEN Zhi-bin

### **Executive Editor-in-Chief**

QU Shun hai

### **Members of Editorial Board**

Nigel J. Temperton (UK)

Jimmy Thomas Eifird (USA)

Guido Favia Camerino (Italy)

Farouk M. F. El-sabban (PhD, U. S. A.)

F. Dewolfe Miller (PhD, U. S. A.)

Malcolm K. Jones (PhD, Australia)

Viroj Wiwanitkit (MD, Thailand)

Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (PhD, Malaysia)

Usa Lek-Uthai (PhD, Thailand)

Kabkaew L. Sukontason(PhD, Thailand)

Kom Sukontason(PhD, Thailand)

Kusal K Das(PhD, India)

Luca Vannucci(PhD,Czech Republic)

Asad U Khan(PhD, India)

Nilanjan Chakraborty(PhD,India)

Amere Subbarao Sreedhar(PhD, India)

Liang Qiao(PhD, Hongkong)

DENG Fang-cheng (MD, China)

WANG Yu-tian (MD, China)

BAI Zhi ming (MD, China)

TIAN Zuo-chun (MD, China)

LIU Ming sheng (MD, China)

SUN Gong kai (MD, China)

YANG Yi-ju (MD, China)

LI Mo(MD,China)

LI Xi (MD, China)

XIAO Jin-zhu (MD, China)

YANG Shi-zhong (MD, China)

YANG Jian-jun (MD, China)

ZHANG Cai-hong (MD, China)

LIN Ling (MD,China)

MENG Zhi-bin (MD, China)

YI Xi-nan (MD, China)

HAO Xin-bao (MD, China)

QIAN Shi-yue (MD, China)

RONG Quan(MD, China)

TU Rong (MD, China)

HUANG Yuan-hua (MD, China)

DONG Ke-jia (MD, China)

XIE Qi-yang (MD, China)

CAI Wang-wei (MD, China)

TAN Guang-hong (MD, China)

### **English Editors**

Nigel J. Temperton London, UK

Jimmy Thomas Eifird Honolulu, USA

Guido Favia Camerino, Italy

Farouk M. F. El-sabban (PhD,U.S.A.)

F. Dewolfe Miller (PhD, U. S. A.)

Malcolm K. Jones (PhD, Australia)

Viroj Wiwanitkit (PhD, Thailand)

Nazni Bte Hj. Wasi Ahmad (PhD, Malaysia)

Usa Lek-Uthai (PhD, Thailand)

- Epidemical investigation of hepatitis B with dampness-heat in liver and gallbladder ..... WANG Wei, SUN Gong-kai, YANG Shi-zhong, et al. (70)  
Effects comparison of insulin alone and combination with biguanides on type 2 diabetes ..... XU Wen-hua, CUI Gang, DING Yuan-hong (73)  
Treatment for elderly severe pneumonia complicated with hyponatremia ..... WANG Li, FENG Li-fang, WANG Li-wan (76)  
Enteral nutrition support with low carbohydrate for COPD patients during acute period ..... SU Hui-song, JIA Qing, ZHANG Li ya (79)  
Effect of alternative use of mannitol and hypertonic saline in isehemic cerebral infarction ..... DAN Hui-tao (82)  
Auxiliary effects of Qingxintang in treatment of the chronic schizophrenia ..... LUO Jian-wu, ZENG De-zhi, ZHOU Gui-ming (85)  
Effect of cognitive behavior therapy combined with amitriptyline on treatment of somatoform pain disorder ..... SHU Ju-xiang, HE Hua, ZENG De-zhi, et al. (88)  
Effect of vertebroplasty combined with alendronate sodium on life quality of patients with osteoporotic vertebral body fracture ..... KE Xian-zhu, XIE Xiang-ren, ZOU Hai-bin, et al. (92)  
Effect of combined therapy with medical ozone and injection through epidural catheter on lumbar spinal stenosis ..... ZHANG Guang-cui (95)  
Clinical efficiency of posterior lumbar interbody fusion in adult spondylolisthesis ..... TANG Hua-jun, WU Qiang, LIU Jian-ping, et al. (97)  
Effects comparison of mini-plate internal fixation and Kirschner wire internal fixation on metacarpal fractures ..... YANG Jia-ju (101)  
Complication of manual small-incision cataract surgery ..... MAI Wei-hu, DENG Hong, CHEN Yun-fei, et al. (104)  
Clinical application of TCT with biopsby vaginoscopy in screening cervical lesions ..... XU Xi, YUAN Yuan-xia, YAN Hao (106)  
Endometriosis in patients underwent uterine-incision delivery: a clinical analysis of 32 cases ..... WEI Xiu-qin, SUN You-hong (109)  
Laparoscopic surgery for tubal pregnancy ..... LI Xia, TANG Li, LI Zhi-ling, et al. (111)  
Effect of cervical cerclage in treating cervical incompetence ..... XU Yan-jun (114)  
Association between chlamydia pneumoniae infection and acute attack of children bronchial asthma ..... LI Hai-ou, YANG Hao (117)  
Investigation of the 6-year-old children with caries on the crowns of deciduous teeth in Liwan District of Guangzhou City in 2009 ..... WU Xiao-xu, LI De-yong (120)  
Effect of phacoemulsification and intraocular lens implantation on treating patients with diabetes mellitus ..... YU Zhong-hua (123)  
Effect of two different surface treatments on retention of cast pure titanium post ..... WANG Peng-yuan (126)  
Comparison of sufentanil/propofol and fentanyl/propofol anesthesia for endoscopic retrograde cholangiopancreatograph ..... LIN Sai-juan, HUANG Wen-si, TIAN Yi, et al. (128)  
Value of MSCT reconstruction in diagnosing abnormal blood supply for primary retroperitoneal tumor and adjacent vessels ..... LIU Hui, LI Xiang-ying, ZHAN Yue-fu, et al. (131)  
Application of CT in the diagnosis of 16 liver cell adenoma cases ..... LI Xuan-ran, CHEN Ping-cong, ZENG Zong-yun, et al. (134)  
Application of multislices helical CT imaging in diagnosis of primary retroperitoneal neoplasms ..... LI Xiang-ying, LIU Hui, ZHAN Yue-fu, et al. (137)  
Clinical application of MRI with STIR in diagnosing bone contusions of knee joint ..... LI Hou-you, ZHANG Xian-liao, SONG Wei-ping, et al. (140)  
Pacemaker lead dislocation related clinical factors and relevant ECG changes ..... ZENG Chun-fang, LI Tian-fa, HE Xi-min (142)